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Protokoll fört vid pensionärsrådets 
sammanträde den 16 december 2014 

Trekantens servicehus 

Kl. 10.00-11.30 

 

Närvarande 

Marianne Svensk ordförande PRO 

Eiwor Arthursson ledamot  PRO 

Valter Lund   ledamot  PRO 

Lars Åsberg  ledamot  SPF 

Bertil Wretlund         ersättare           PRO 

Bertil Andersson ersättare PRO 

 

Förvaltningen 

Yvonne Goldberg avdelningschef förskola och äldreomsorg i egen regi 

Ingrid Widebäck  avdelningschef för social omsorg 

Anneli Rydström  sekreterare 

 

Förhinder 

Kerstin Svenson vice ordförande SPRF 

Rolf Lindquist   ledamot  SPF  

Gunnar Carlsson ersättare SPF 

Bo Almén  ersättare SPF 

 

Dag för justering 2014-12-16 

Sekreterare 

Justerat  

Marianne Svensk Eiwor Arthursson 

Ordförande  Godkänt via e-post 
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§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordföranden hälsade välkommen till dagens sammanträde och förklarade mötet 

öppnat.  

 

§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes.  

 

§ 3. Utseende av justerare 

Marianne Svensk och Eiwor Arthursson utsågs att justera dagens protokoll. 

 

§ 4. Anmälan av protokoll 
 

Pensionärsrådet 2014-11-18 

 

Ang. § 7 Rapport från förtroenderådet 

Följande rättelser gjordes.  

Förtroenderådet på Trekantens servicehus sammanträder den 12 januari 2015 och 

inte den 10 januari. 

 

Kransen-Åsens förtroenderåd hade grötfest den 4 december och inte den 3 

december. 

 

Ang. § 8 ”Mellan stolarna”, vem ansvarar? 

På förra sammanträdet diskuterades ett ärende som handlade om vem som 

ansvarar för vad, gällande hemtjänstens insatser och landstingets rehabilitering. 

Yvonne Goldberg har undersökt frågan närmare och svarade att en person kan 

få ledsagning till och från sin rehabiliteringsträning. I det här fallet skulle 

personen själv sköta sin träning efter genomgången rehabiliteringsträning som 

utförts av Aleris Rehab. Hemtjänsten kan inte stanna kvar och hjälpa en person 

med träningen. Vid behov av hjälp med träning måste personen vända sig till 

vårdcentralen för ev. ny remiss till Aleris rehab. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 2014-11-13 

Pensionärsrådet ställer sig bakom rådets frågeställningar inför träffen med 

Gunnar Ohlsen. 

 

Stadsdelsnämndens protokoll 2014-11-20 

Ang. § 7 Sparkcykelpark vid Telefonplan, svar på medborgarförslag. 

Pensionärsrådet framförde att det är viktigt att tänka på säkerheten och att följa 

de säkerhetskrav som finns för lekplatser om man ska anlägga en 

sparkcykelpark. 

 

Ang. § 12 Förlängning av driften av Fruängsgårdens B-hus, vård- och 

omsorgsboende 

Stadsdelsnämnden föreslår att driften av verksamheten återgår i kommunal regi. 

Pensionärsrådets uppfattning är att vården och omsorgen på Fruängsgårdens 

vård- och omsorgsboende fungerar bra och håller en bra kvalitet, så det kan inte 

vara utifrån kvalitetsmässiga skäl som detta föreslås, menar rådet.  
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Förtroenderådet på Fruängsgården får i dag 2 000 kr av Vardaga till sin 

verksamhet, som vänder sig till alla boende på Fruängsgården. Fråga ställdes 

om kommunen/verksamheten i kommunal regi, kommer att bidra med 2 000 kr 

till förtroenderådets verksamhet. Förvaltningen återkommer med svar.  

 

Kommunstyrelsens pensionärsråd 2014-11-11 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter på protokollet, men reflekterade och 

undrade över varför KPR har så många ledamöter och ersättare, totalt 18 varav 

9 ledamöter och 9 ersättare. 

 

Stadsdelsnämndens pensionärsråd består av fem ledamöter och fem ersättare. 

Pensionärsrådet tog också upp att det inte gjordes någon utökning av 

representanter i pensionärsrådet i samband med sammanslagningen av 

stadsdelsnämnderna Hägersten och Liljeholmen 2007. 

  

§ 5.     Aktuell information från förvaltningen 

Yvonne Goldberg informerade om att rekrytering pågår av en till enhetschef vid 

Hägersten-Liljeholmens hemtjänst. Som Yvonne informerat om tidigare är 

enheten stor med ca 100 anställda. Under året kommer därför enheten att delas i 

två enheter.  

 

Pensionärsrådet undrade hur många servicehuslägenheter som står tomma. 

Yvonne svarade att Trekantens servicehus har fem tomma lägenheter, som alla 

är anvisade. Fruängsgårdens servicehus har tio tomma lägenheter.  

 

Pensionärsrådet frågade om förvaltningen fått någon ny information från 

Micasa om hur det går med inflyttningen på Axelsbergs seniorboende. Enligt 

tidigare information har renoveringen och uthyrningen försenats på grund av ett 

vattenläckage från taket. Förvaltningen hade ingen ny information. 

   

Ingrid Widebäck berättade att äldreborgarrådet Carin Lindblom kommer på 

besök till pensionärsrådet den 17 februari, kl. 10.00. Hon kommer också att 

besöka beställarenheten äldre och Fruängsgårdens servicehus.  

 

Ingrid tog upp att nämnden vill ha tätare kontakt med pensionärsrådet och 

undrade om rådet har några synpunkter på hur ofta och hur det ska se ut. Rådet 

för funktionshinderfrågor har bestämt att man ska träffa nämndens gruppledare 

två gånger per termin, berättade Ingrid.  

 

Pensionärsrådet ställer sig positiv till en tätare kontakt med nämnden. 

Pensionärsrådet beslöt att frågan tas upp för närmare diskussion på nästa 

sammanträde. 

 

Marianne Svensk undrade om något beslut fattats gällande Brandstationen. 

Förvaltningen återkommer med svar. 
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Verksamhetsplanen 2015 

Ingrid och Yvonne informerade om att förvaltningen nu arbetar med att ta fram 

ett förslag till budget och verksamhetsplan för 2015. Jämfört med 2014 års 

budget får äldreomsorgen en minskad budget med ca 8 mnkr 2015.   

 

Förvaltningen frågade om pensionärsrådet har några områden som man särskilt 

vill ska lyftas fram i verksamhetsplanen 2015. 

 

Pensionärsrådet tycker det är viktigt 

 att äldre som är ensamma hemma får hjälp att komma ut och träffa 

andra, t.ex. hjälp med att ta sig till de öppna mötesplatserna, 

 att äldre, som så önskar, ges ökade möjlighet att få flytta till 

äldreboende/servicehus, 

 att verksamhetsbidragen höjs.  

 

Valter Lund tog upp att Seniorhälsan på Fruängsgården behöver större lokaler 

och att det finns tomma lokaler i servicehuset som ev. skulle kunna vara 

lämpliga. Yvonne undersöker detta närmare med enhetschefen på 

Fruängsgårdens servicehus. 

 

§ 6.  Ärenden till stadsdelsnämnden 2014-12-18 

 

Ärende 2: Medborgarförslag om ny metod för snöröjning 

Pensionärsrådet stödjer medborgarförslaget. 

 

Ärende 8: Plansamråd för Timotejen 17 i Västberga 

Pensionärsrådet anser inte att det ska byggas ett hus med 75 våningar i området, 

utan det ska likvärdiga hus och hus som smälter in i omgivningen.   

 

Det är också viktigt att det byggs fler hyreslägenheter.  

 

Ärende 9: Plansamråd för Timotejen 19, 28, Västberga 

Pensionärsrådet anser att det är acceptabelt att det blir 24-våningshus. 

Pensionärsrådet ser gärna att det tillskapas föreningslokaler.  

 

Ärende 10: Brukarundersökning inom social omsorg 2014, 

myndighetsutövande enheter 

Pensionärsrådet undrade hur stort värde brukarundersökningarna har, då 

svarfrekvensen är relativ låg, 33 %.  

 

Ingrid berättade att brukarundersökningen ska ses som en temperaturmätning. 

Det genomförs enkätundersökningar från många olika håll och det finns en viss 

”enkättrötthet”.  Förvaltningen kommer att därför att göra uppehåll med en del 

av sina brukarundersökningar under 2015. 
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Ärende 13: Brukarundersökning inom social omsorg 2014, 

färdtjänsthandläggningen  

Pensionärsrådet tog del av resultaten som visar att brukarna är mycket nöjda 

med färdtjänsthandläggningen. Ingrid berättade att det är en stabil verksamhet 

som visat på samma resultat flera år i rad. Under nästa år genomförs därför 

ingen brukarundersökning. 

 

Ärende 18: Minnesanteckningar från Lokala Brå. 

Pensionärsrådet tog del av Brås minnesanteckningar från mötet den 21 

november 2014 samt Kerstin Svensons minnesanteckningar från arbetsgruppen 

Tryggare äldre den 21 november och Söderorts Seniorråd den 21 november.  

 

§ 7. Rapport från förtroenderåden 

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: I kväll, den 16 december, blir 

det julbord för de boende, som ordnas av förtroenderådet tillsammans med 

PRO. Man har också haft korvgrillning. Nästa förtroenderådsmöte är den 12 

januari 2015.  

 

Kransen-Åsens förtroenderåd, Bertil Andersson: Förtroenderådet har 

svårigheter att få äldre att komma till mötesplatsen och lunchträffarna. De äldre 

behöver hjälp att ta sig till och från lokalen men hemtjänsten har ofta inte tid att 

hjälp till, vilket är mycket synd. Många sitter ensamma hemma och tycker att 

trevligt att träffas och äta tillsammans.  

 

Det är mycket arbete som ligger bakom detta och ibland kan det kännas 

tröstlöst, menar Bertil. Han tycker dock att det är angeläget att förtroenderådet 

kan fortsatta med sin verksamhet. 

 

Fruängsgårdens förtroenderåd, Lars Åsberg: Luciafirandet i fredags på 

Fruängsgårdens servicehus, var mycket uppskattat, det finaste någonsin, och 

välbesökt. Årets luciatåg kom från Västbergaskolan.   

 

Det kom många fler än beräknat och det var mer än fullsatt i samlingssalen. 

Nästa år kommer därför förtroenderådet att ta upp föranmälan.  

 

Pensionärsrådet konstaterade att det är mycket lättare att få många besökare till 

servicehusens mötesplatser än till de fristående mötesplatserna.  

 

§ 8. Övriga frågor 

 

Samverkansmöte i landstingshuset, kring äldre- och multisjuka 

Pensionärsrådet tog del av Kerstins Svenson/Kerstin Rosenqvist Hedlers, 

SPRF, minnesanteckningar från mötet den 28 november 2014. 
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§ 9.  Val av pensionärsråd 2015  

Ärende om förslag till val av pensionärsråd 2015, utifrån 

pensionärsorganisationernas nomineringar, delades ut. Ärendet behandlas av 

stadsdelsnämnden den 2 januari 2015.  

 

§ 10.  Avtackning av ordförande, ledamot och ersättare 

Förvaltningen tackade ordförande Marianne Svensk för hennes insatser, sitt 

engagemang och för ett mycket bra samarbete under åren. Lars Åsberg och 

Bertil Wretlund tackades också för sina insatser, engagemang och ett mycket 

bra samarbete. Som tack till avgående representanter i pensionärsrådet 

överlämnades en gåva från förvaltningen. 

 

Bo Almén kunde inte närvara idag, men förvaltningen ser till att han avtackas 

och får sin gåva. 

 

Marianne tackade alla för ett mycket gott samarbete. Hon skulle gärna vilja 

fortsätta vara med i pensionärsrådet och då som ordförande, men har inte 

nominerats av PRO.  

 

§ 11.  Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 27 januari start med förmöte  

kl. 9.00. Lokal: Förvaltningen, plan 9, Besöksrum 1. 

 

Förslag till pensionärsrådets sammanträdesdatum för 2015 delades ut. 

Förslaget är att vi fortsätter med samma ”mötesmodell”, som innebär att 

pensionärsrådet sammanträder på tisdagen, två dagar innan stadsdelsnämndens 

sammanträde som är på torsdagen. Pensionärsrådet anser att denna 

”mötesmodell” fungerar bra och det att det är svårt att hitta någon annan 

lämplig dag. 

 

Eventuella synpunkter om förändringar tas upp vid pensionärsrådets möte med 

nämndens gruppledare. 

 

§ 12. Sammanträdet avslutas 

Pensionärsrådet tackade Ingrid, Yvonne och Anneli för årets arbete med var sin 

julstjärna.  

 

Ordförande tackade alla för dagens möte och önskade alla en god jul och ett 

gott nytt år. Sammanträdet förklarades därmed avslutat. Därefter intogs en 

gemensam lunch på Trekantens restaurang.  

 

  

 

 

 

 

 

 


